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		Abstract

		Arabic Abstract:استضافت جمعية المعلمين الكويتية محاضرة حلمي الزواتي "مراحل تطور الشعر الفلسطيني "  في 31 آذار 1976.

صنف الزواتي هذه المراحل الى ثلاث: التقليدية، والانتقالية، والنكبة والمقاومة. امتدت المرحلة الأولى من منتصف القرن التاسع عشر الى نهاية الحرب العالمية الأولى، حيث تركز شعر هذه المرحلة على الموضوعات الدينية والاجتماعية. 

المرحلة الثانية غطت الفترة من نهاية الحرب العالمية الأولى حتى عام 1925. وخلال هذه الفترة تم فرض الانتداب البريطاني على فلسطين. لقد شهدت هذه المرحلة بوادر تقدم في حركة الشعر الفلسطيني المقاوم.

المرحلة الأخيرة هي مرحلة النكبة والمقاومة. امتدت هذه المرحلة من بداية عام 1926 الى بداية سبعينيات القرن العشرين. ظهر فيها عدد كبير من الشعراء الوطنيين المتميزين الذين رفدوا الشعر العربي بقصائدهم المميزة والتي اعتبرها النقاد العرب ظاهرة فريدة في الأدب العربي.

English Abstract: The Kuwait Teachers Association hosted Hilmi Zawati’s lecture on “The Stages of the Development of Palestinian Poetry” on the 31st of March 1976.

Zawati classified these stages into three: traditional, transitional, and the Nakba and resistance. The first phase extended from the middle of the nineteenth century to the end of the First World War. The poetry of this phase focused on religious and social issues.

The second phase covered the period from the end of the First World War until 1925. During this period, the British Mandate was imposed on Palestine. This stage witnessed signs of progress in the Palestinian resistance poetry movement.

The last one is the stage of the Nakba and resistance. This stage extended from the beginning of 1926 to the beginning of the seventies of the twentieth century. A large number of distinguished national poets appeared in this period. They enriched Arabic poetry with their distinctive poems, inventing a unique phenomenon in Arabic literature. 
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